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PROTOKÓŁ NR 0012.4.1.2022 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 
 i Samorządu Terytorialnego  

w dniu 18 stycznia 2022r. 
 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 12.00 – 13.45 
 
W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   Komisji  oraz  zaproszeni  goście,  
zgodnie  z załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad: 
 
 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

3. Bezpieczeństwo w mieście Jastrzębie-Zdrój. 
 

4. Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2022 rok, 
 

 Zawiadomienie o wszczęciu oraz Rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące 
uchwały nr XIII.163.2021 w sprawie Rocznego programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 
ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 
2022. 
 

5. Wolne głosy i wnioski. 
 

6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 7 grudnia 2021r. 
 

7. Zakończenie posiedzenia. 
 
 
 
 
 
Ad.1.  
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego i Samorządu Terytorialnego – Tadeusz Markiewicz.  
 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
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Ad.2.  
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  
 
Zmiana porządku procedowania. 
  
Ad.4. 
Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2022 rok 

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Skarbnik Miasta Dariusz Holesz.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

Ad.3. 
Bezpieczeństwo w mieście Jastrzębie-Zdrój 
 
Wojciech Piechaczek – Komendant Państwowej Straży Pożarnej w Jastrzębiu-Zdr. 
Rok 2021, kolejny rok pandemii nie był rokiem łatwym ze względu na wpływ 
pandemii na działalności jednostki i nietypowych związanych z nią zadań. W skali 
roku mieliśmy 1517 interwencji oraz 237 interwenci spoza Jastrzębia-Zdroju                   
z czego 410 działań związanych było z Covid-19. 
W ubiegłym roku pozyskaliśmy nowe dwa samochody, jeden 9-cio osobowy                     
z dotacji covidowej, drugi, typu kombi, ze środków Miasta.  
Zrealizowaliśmy zabudowę instalacji fotowoltaicznej dzięki środkom z Urzędu 
Miasta mogliśmy przygotować połać dachu, na której ta instalacja była położona.  
W roku ubiegłym odnotowaliśmy 22 ofiary śmiertelne podczas zdarzeń, z czego 
dwie osoby zmarły w wyniku pożarów.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Jaki był udział i pomoc jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w działaniach 
związanych z Covidem? Ci ludzie angażują się społecznie, trzeba docenić ich 
pracę.  
 
Wojciech Piechaczek 
Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej są potrzebne, są wsparciem, 
uzupełnieniem tego systemu, kiedy mamy masowe zdarzenia, anomalie 
pogodowe, wielokrotność zdarzeń. Są te jednostki ważne, potrzebne, należy je 
racjonalnie i gospodarnie wspierać i doposażać jak na przykład przekazanie 
samochodu do OSP Jastrzębie-Górne.  Aktywności podejmowane przez OSP to: 
OSP Ruptawa 128 interwencji z czego 75 przypadków to działania związane z 
pandemią, odbywa się to w ścisłej współpracy z OPS-em, J-bie Górne 11 
interwencji, Moszczenica 2, Szeroka 8, Bzie 10, OSP Jastrzębie-Zdrój uzupełnia 
działanie grup specjalistycznych. Grupy specjalistyczne nasze interweniowały w 
sumie 190 razy, raz poza woj. śląskim, w woj. opolskim.  
 
Jarosław Potępa 
Zastanawialiśmy się kilka miesięcy nad lądowiskiem w mieście, jak to zostało 
rozwiązane? 
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Wojciech Piechaczek 
Mamy wyznaczone dwa takie miejsca, jedno to boisko Bzie, drugie boisko 
Moszczenica na ulicy Kościelnej.  
 
Łukasz Musiał – Komenda Miejskiego Policji 
Rok 2022 był trudny, społeczeństwo różnie zachowywało się różnie w stosunku 
do wprowadzanych obostrzeń i zakazów w związku z epidemią, trudniej było nam 
interweniować, zanotowaliśmy wzrost dynamiki przestępczości zwłaszcza 
przeciwko mieniu w szczególności szeroko rozumiane kradzieże.  
Przeżywamy plagę oszustw na tzw. linki wysyłane przez komunikatory, pomimo 
tego, że nagłaśniamy ten proceder, jest tego bardzo dużo, w ostatnim czasie jest 
tego plaga. Dzięki środkom Komendanta Głównego Policji została uruchomiona 
specjalna komórka dedykowana tego rodzaju przestępczości, do walki z 
cyberprzestępczością, gdzie będą zatrudnieni specjaliści w zakresie informatyki.  
W zakresie Wydziału Prewencji przeprowadzono 10178 interwencji, średnio 28 
interwencji dziennie, nastąpił wzrost zarówno interwencji domowych jak również 
publicznych. W roku 2021 odnotowaliśmy spadek ilości niebieskich kart, na 
chwilę obecną mamy 107 teczek przemocy w rodzinie. Zanotowaliśmy również 
wzrost wykroczeń, na lipiec 2021 w porównaniu do lipca 2020, mieliśmy wzrost 
czynności wyjaśniających o 890 takich czynności. Policja jest zaangażowana w 
sprawdzanie kwarantann, musimy radzić sobie sami, czasem, przy dużym 
obłożeniu otrzymaliśmy wsparcie z pododdziałów z Bielska, przy obłożeniu ponad 
2800 kwarantann nie zawsze udało się nam wszystkich sprawdzić. 
 
Jarosław Potępa 
Czy są jakieś nowe wytyczne z PZPN jak przygotowuje się do sezonu 
wiosennego, czy są jakieś obostrzenia, czy będzie można liczyć na jakieś mecze 
przyjazdowe i wyjazdowe? 
 
Łukasz Musiał  
Na chwilę obecną wytyczne PZPN-u dotyczą przede wszystkim wyznaczenia stref 
Nie mam informacji, aby miałyby być jakiekolwiek obostrzenia, musimy się liczyć 
z przyjazdami,  jestem po rozmowie z zastępcą dyrektora MOSiR-u pod kątem 
usprawnienia funkcjonowania i ogrodzenia. Zwróciliśmy się do pani Prezydent o 
naprawę ogrodzenia wzdłuż parkingu przy bramo-furcie dla przyjezdnych, gdyż 
jest to pierwsza ochrona, zapora przed obrzucaniem samochodów policyjnych, 
osób przyjezdnych lub kogokolwiek kto tam parkuje. Aktualnie jest ogrodzenie w 
bardzo złym stanie.    
 
Robert Stachnik – Komenda Miejska Policji 
W roku 2021 jest spadek wypadków o 8, jest to bardzo duży spadek, zabitych 
mamy jedną osobę na ulicy Armii Krajowej, wzrost kolizji drogowych o 41, 
występuje problem parkingów w mieście. W skali całego roku najbardziej 
zagrożonym miesiącem był grudzień, dniem tygodnia piątek- godzina 14-15, 
ulica Pszczyńska, najczęstszymi sprawcami zdarzeń były osoby 40-59 lat, główne 
przyczyny nie ustąpienie pierwszeństwa przejazdu, ujawniliśmy o wiele więcej 
nietrzeźwych kierujących w dwóch ostatnich latach, w związku z tym wzrosły 
mandaty. Spodziewamy się w 2022 że ilość tych zdarzeń powinna spaść ze 
względu na zmianę przepisów dotyczących kwot mandatów, najniższy mandat za 
kolizję to jest 1020 zł. Zmiana wysokości grzywien to pierwszy etap zmian 
związanych z zaostrzeniem przepisów.  
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Tadeusz Markiewicz 
Po czasie pandemicznym mam nadzieję że uda się wrócić do spotkań zarządców 
budynków z służbami Policji i Straży Pożarnej, jest wówczas okazja dogadania 
tematów, odnowienia kontaktów i wielu cennych uzgodnień.  
W imieniu własnym oraz mieszkańców Os. Chrobrego chcę powiedzieć o bardzo 
dobrej pracy pana Dzielnicowego Marka Szulc. Jest Policjantem, który służy 
pomocą  wielu sprawach. Proszę o przekazanie tego podziękowania panu 
Dzielnicowemu Markowi Szulc.  
 
Jarosław Potępa 
Ja również w imieniu mieszkańców Os. Staszica pragnę podziękować pani 
dzielnicowej Ewelinie Gola. 
 
Urszula Sobik  
Czy jest koncepcja Policji o powrocie do foto radarów? 
 
Robert Stachnik 
Fotoradarami zajmuje się ITD, Policja ma bardzo mały wpływ na ustawienie 
fotoradarów, ustawiane są one w miejscach z bardzo dużym zagrożeniem 
bezpieczeństwa w miejscach z mocnym uzasadnieniem wielu zdarzeń drogowych.  
 
Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej, Naczelnik Wydziału Zarządzania 
Kryzysowego i Spraw Obronnych 
 
Ilość ogólnie ukaranych sprawców w roku ubiegłym – 1100, z czego ponad 400 
sprawców ukaranych są to sprawcy wykroczeń w zakresie komunikacji, czyli 
parkowania, blokowania chodników itd. Straż Miejska w ubiegłym roku 
realizowała zadania związane z pandemią, zabezpieczali wejście do budynku 
Urzędu Miasta, Urzędu Stanu Cywilnego, Ośrodku Pomocy Społecznej i Wydziału 
Świadczeń socjalnych, gdzie regulacja przepływu osób musiała być zapewniona, 
następnie zabezpieczaliśmy punkt szczepień na Hali Widowiskowo-Sportowej, 
mimo tego nasze wszelkie działania związane z naszą działalnością w pełni 
wykonywaliśmy. Bardzo dobrze układa się współpraca z Państwową Strażą 
Pożarną również w zakresie pomocy mieszkańcom związaną z pandemią.  
 
Jarosław Potępa 
Bezpieczeństwo jest bardzo szerokim pojęciem, również Straż Miejska ma bardzo 
duży udział w szeroko pojmowanym bezpieczeństwem w naszym mieście.  
 
Grzegorz Osóbka 
Zgadzam się z panem, za bezpieczeństwo w tym kraju odpowiada w tym kraju 
Policja, natomiast Straż Miejska jest powołana, zgodnie z ustawą o Strażach 
Gminnych jesteśmy powołani do ochrony ładu i porządku, która jest wąskim ale 
też zakresem bezpieczeństwa.  
 
Wojciech Piechaczek 
Weszła w życie ustawa o Ochotniczych Strażach Pożarnych, wprowadza 
świadczenie emerytalne dla strażaków-ochotników. Kwota około 200 zł, 
waloryzowana.  
 
Łukasz Musiał 
Czas reakcji Policjantów na zdarzenia w kategorii pilne wynosił niespełna  
8 minut.  
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Wojciech Piechaczek  
Numer alarmowy PSP i innych służb został przekazany do Wojewódzkiego 
Centrum Powiadamiania Ratunkowego, numery alarmowe są 997, 998- który 
obierze operator WCPR. 
 
 
 
c.d. Sprawy bieżące.  
 

 Zawiadomienie o wszczęciu oraz Rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące 
uchwały nr XIII.163.2021 w sprawie Rocznego programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 
ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 
2022. 

 
Przyjęto do wiadomości.  

 
 

Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Nie wniesiono.  
 
 
Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 7 grudnia 2021r. 
 
Protokół przyjęto jednogłośnie.  
 
 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji - Tadeusz Markiewicz podziękował wszystkim                        
za przybycie po czym zakończył posiedzenie. 

 
Protokołowała  
Agnieszka Bąk                   

      Przewodniczący Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego 
i Samorządu Terytorialnego 

Tadeusz Markiewicz 


